
 

 

KARLOVARSKÝ KRAJ 
Komise bezpečnosti a prevence kriminality Rady 

Karlovarského kraje  
                                                                  KK/4/RK/22 

                                                                                                                                                                                               

USNESENÍ  

 

z 11. zasedání Komise bezpečnosti a prevence kriminality Rady Karlovarského kraje   

konaného dne 23. 02. 2022 v 14.45 hodin, videokonferenčně, prostřednictvím MS Teams 

 

Přítomni:  Jiří Černý (připojen v 16.40 hodin), Daniela Bílá, Helena Pourová, Miroslava 

Novotná Petříková, DiS., Karolína Vejmělková, Petra Gajičová, Bc. Jan Picka, Ing. Pavel 

Motešický, Roman Bílský, Martina Svobodová, Renata Oulehlová 

Omluveni:  Ing. Jan Vrba, Ing. Jan Doubrava 

Neomluveni: -- 
Ostatní zúčastnění:  Mgr. Roman Sviták – stálý host, Mgr. Jana Belblová, František Cibulka, 

Edit Kunertová, Mgr. Kamila Hofmanová, kpt. Bc. Zuzana Týřová, Ladislav Martínek, Mgr. 

Lucie Halouzková, Bc. Marcela Kopecká, Markéta Blažek Černá, Mgr. Bc. Kateřina 

Syrovátková, kpt. Mgr. Jaroslav Pakosta, Martin Starý, Veronika Bartošová, Simona Weiserová, 

Bc. Martina Valentová, Mgr. Tereza Pásková, Ing. Eva Cíchová, Julie Pöhlmanová, Mgr. Petr 

Kubis 

   

Jednání zahájila v 14.45 hodin zástupkyně předsedy Komise Miroslava Novotná Petříková, 

DiS. a v 17.10 hodin ukončil předseda Komise bezpečnosti a prevence kriminality Rady 

Karlovarského kraje (dále jen „Komise“) Jiří Černý. Před zahájením jednání Komise členové 

jednomyslně schválili přítomnost hostů na jednání – viz přehled ostatní zúčastnění. Členové 

Komise schválili následující program: 

 

1. Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z programu KK na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ žadatele Sdružení 

hasičů Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na rok 

2022 ve výši 130 000 Kč. 

2. Činnost pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a pracovní skupiny 

protidrogové prevence v roce 2021 - seznámení 

3. Různé a závěr 

 

pro:    11 proti:       0  zdržel se:    0 

 

 

Program jednání: 

 

Ad 1) Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z programu KK na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ žadatele Sdružení hasičů 

Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na rok 2022 ve výši 

130 000 Kč. 

 



Členům Komise byla před jednáním zaslána e-mailem žádost o poskytnutí individuální dotace 

ve výši 130 000 Kč Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů 

Karlovarského kraje na realizaci projektu „Podpora činnosti Krajských odborných rad  

a Asociace Zasloužilých hasičů“ v roce 2022. 

 

V projednávané věci bylo přijato toto usnesení. 

 

usnesení č. 17/02/22 
Komise bezpečnosti a prevence kriminality projednala a následně doporučila ke schválení 

Radě Karlovarského kraje žádost o poskytnutí individuální dotace Sdružení hasičů Čech, 

Moravy a Slezska – Krajského sdružení hasičů Karlovarského kraje na projekt „Podpora 

činnosti Krajských odborných rad a Asociace Zasloužilých hasičů“ v roce 2022 ve výši 130 000 

Kč. 

 

pro:   11 proti:    0  zdržel se:    0 

 

 

ad 2) Činnost pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a pracovní skupiny 

protidrogové prevence v roce 2021 - seznámení 

 

V 15.00 hodin, po projednání 1. bodu jednání Komise se k zasedání on-line připojili členové 

Pracovní skupiny pro realizaci prevence kriminality v kraji a členové Pracovní skupiny 

protidrogové prevence. 

 

Zástupkyně předsedy Komise Miroslava Novotná Petříková, DiS. vyzvala přítomné hosty, 

zejména manažerku prevence kriminality Ing. Terezu Páskovou a krajskou protidrogovou 

koordinátorku Bc. Martinu Valentovou, aby představily přítomné členy pracovních skupin dle 

resortů a gescí, které zastupují. 

 

Ing. Tereza Pásková  - manažerka prevence kriminality kraje hovořila velkém vlivu pandemie 

COVID 19 na aktivity v oblasti prevence kriminality, dále o zapojení Karlovarského kraje do 

projektu Kraje pro bezpečný internet, který je určen zejména dětem a mládeži, pedagogickým 

a nepedagogickým pracovníkům, sociálním pracovníkům a Karlovarský kraj je do projektu 

zapojen již více jak 5 let. Výstupem projektu jsou zejména e-learningové materiály či výukové 

programy problematiky bezpečného internetu. Dále hovořila o zpracování analýzy kriminality, 

která je zpracovávána každoročně a hovoří zejména o nápadu trestné činnosti v kraji 

v porovnání dalšími ukazateli na republikové, krajské a místní úrovni. Velmi kladně též 

hodnotila uspořádání odborného setkání se zástupci městských policií v kraji.  

 

Bc. Martina Valentová – krajská protidrogová koordinátorka hovořila zejména o zpracované 

Analýze stavu drogové scény a závislostního chování v Karlovarském kraji v roce 2021  

a o opatřeních, která z analýzy vyplynula a kterými se v rámci protidrogové koordinace bude 

kraj zabývat. Jedná se zejména o dostupnost psychiatrické péče v kraji, zřízení nízkoprahového 

centra pro osoby do 15 let ohrožené závislostním chováním, aj.. Dále informovala přítomné  

o změně v členství v pracovní skupině protidrogové prevence, kdy za odbor zdravotnictví 

KÚKK bude členkou nově p. Veronika Bartošová. 

 

Ing. Eva Cíchová  - krajská školská koordinátorka prevence hovořila zejména o prevenci 

rizikového chování přímo ve školách. Hovořila zejména o velkém vlivu pandemie COVID 19 

na preventivní aktivity v uplynulých dvou letech. Pro rok 2022 je připraveno vyhlášení 



programu na podporu základních a středních škol v oblasti prevence rizikových typů chování.  

Tento dotační program je podpořen částkou 500 000 Kč z rozpočtu KK. Dále hovořila  

o podpoře MŠMT ve formě projektu na podporu škol a neziskových organizací, kdy jsou 

připraveny 3 moduly. Modul A – na realizaci selektivní a indikované prevence ve školách, 

modul B – předávání informací z oblasti školské prevence rizikového chování, vzdělávání 

v oblasti prevence rizikového chování a podpory duševního zdraví – určený pro pedagogické 

pracovníky a modul C  - realizace programu specifické primární prevence a vzdělávání 

pedagogických a nepedagogických pracovníků v jednotlivých krajích.  

 

Mgr. Jana Belblová – Úřad práce, krajská pobočka Karlovy Vary  - hovořila o významném vlivu 

pandemie COVID 19 na vývoj nezaměstnanosti v kraji. Porovnávala procentuální vyjádření 

nezaměstnanosti v kraji v roce 2020 a v roce 2021, kdy v prosinci roku 2021 nezaměstnanost 

v KK dosáhla výše 4,2 % a v lednu 2022 4,3 %. Dále hovořila o skutečnosti, že KK byl nejvíce 

postižen nezaměstnaností ze všech krajů, v souvislosti s opatřeními týkající se pandemie 

COVID 19. 

 

František Cibulka  - manažer prevence kriminality města Aše hovořil o preventivních aktivitách 

v městě Aš, zejména o akci „Komunitní den v Kopaninách“, asistentech prevence kriminality, 

projekty „Teens“ a „Naši sousedi“, které jsou velkým přínosem zejména pro komunitní práci. 

 

Markéta Blažek Černá – ředitelka organizace KOTEC o.p.s. hovořila o mírném nárůstu klientů 

v terénních službách. Hovořila o nárůstu uživatelů alkoholu a problému stárnutí populace 

uživatelů návykových látek a zejména o jejich následném umisťování do domova se zvláštním 

režimem ve chvíli, kdy dosáhnou důchodového věku. Dále hovořila o velkém vytížení sociálně 

aktivizačních služeb v KK, o ekonomickém postihu a nedostatku finančních prostředků na 

jejich činnost. Dále hovořila o zapojení organizace KOTEC o.p.s. do projektu asociace A.N.O. 

zaměřeném na osoby před a po propuštění po výkonu trestu odnětí svobody.  

 

Edit Kunertová – Zdravotní ústav – koordinátorka reformy psychiatrické péče v Karlovarském 

kraji. Hovořila o pokračujících aktivitách v souvislosti s reformou, zejména o jednání 

s adiktologickými službami a účasti v multitýmech. 

 

Julie Pöhlmanová  - manažerka prevence kriminality města Ostrova hovořila o preventivních 

aktivitách v roce 2021, zejména v základních a mateřských školách. Taktéž se zaměřili na 

cílovou skupinu seniorů, kdy v letošním roce pro tuto cílovou skupinu uskuteční cyklus 

preventivních přednášek. Dále hovořila o podání žádostí města Ostrova do dotačního programu 

KK na podporu aktivit v oblasti prevence kriminality. Dále hovořila o spolupráci s organizací 

Světlo Kadaň, s odborem sociálních věcí města Ostrova, a projektech týkajících se bezpečí 

v dopravě. Město Ostrov se též zúčastnilo v roce 2021 „Akce jehla“, kde strážníci MP nalezli 

více jak 30 jehel a od počátku letošního roku bylo nalezena téměř třetina loňského nálezu. 

Považují to za problém, který nadále budou řešit s organizací Světlo Kadaň.  

 

Mgr. Kamila Hofmanová – manažerka prevence kriminality města Karlovy Vary, hovořila  

o důsledcích pandemie COVID 19, kdy MP Karlovy Vary v roce 2021 zaznamenala pokles 

zájmu o preventivní aktivity téměř o 40 %. Nicméně i přes tuto situaci se podařilo uskutečnit 

více jak 200 besed zejména na základních školách, zejména v souvislosti s projektem „Notes 

strážníka Pavla“. Také hovořila o realizovaném projektu „Asistent prevence kriminality“ 

finančně podpořený z dotačního titulu MV a rozšíření kamerového systému až na 40 

kamerových bodů v Karlových Varech. Dále hovořila o finanční podpoře Karlovarského kraje 

projektu „Bezpečnostní balíčky pro seniory“, který měl mezi seniory velký ohlas, kdy se taktéž 



podařilo oslovit zejména rizikovou skupinu osamělých seniorů. Taktéž velmi kladně hodnotila 

možnost účasti na odborném setkání zástupců městských policií v kraji, pořádaném KK. Pro 

rok 2022 je do dotačního programu KK na podporu aktivit v oblasti prevence kriminality 

podána žádost o finanční podporu na realizaci projektů průzkumu pocitu bezpečí a sebeobrana 

pro seniory.  

 

Mgr. Bc. Kateřina Syrovátková  - sociální pracovnice Věznice Kynšperk nad Ohří, kdy hovořila 

o 400 odsouzených, se kterými pracují neziskové organizace, zabývající se uživateli 

návykových látek. Velmi kladně hovořila o spolupráci s organizacemi, které se zabývají 

osobami před výstupem z výkonu trestu odnětí svobody.  

 

kpt. Bc. Zuzana Týřová – krajská koordinátorka prevence kriminality Krajského ředitelství 

policie Karlovarského kraje, hovořila o preventivních aktivitách ovlivněných pandemií COVID 

19, která způsobila pokles zájmu o pořádání preventivních přednášek ve školách z důvodu 

jejich uzavření. Uskutečnili však v roce 2021 více jak 230 preventivních besed zaměřených 

zejména bezpečnost na internetu, šikana, drogy a rizikové chování. V loňském roce poprvé ve 

školách realizovali program „Tvoje cesta načisto“, který je navazujícím programem projektu 

„To je zákon, kámo“, zabývající se zejména prevencí užívání návykových látek. Dále hovořila 

o projektech věnovaných cílové skupině seniorů.  

 

kpt. Mgr. Jaroslav Pakosta – člen týmu TOXI Krajského ředitelství policie Karlovarského kraje 

hovořil o přeshraničním prodeji pervitinu, kdy se velmi kladně projevil omezený přeshraniční 

styk s Německém v důsledku opatření v souvislosti s pandemií COVID 19. Hovořil též však  

o nárůstu cen za návykové látky, např. 1g pervitinu je prodáván až za částku 2 000 Kč. 

 

Mgr. Lucie Halouzková – manažerka terénních programů organizace Světlo Kadaň. Hovořila 

zejména o personálních změnách v organizaci, kdy došlo ke změně na pozici vedoucí K-centra 

a terénních programů v Karlových Varech, kterou nově zastává Nikola Kužvartová. Hovořila  

o mapování „nových“ území v kraji pro poskytování služeb terénních programů. Snaží se zjistit 

zájem v nových lokalitách o poskytování služeb terénních programů, nově tipovat možné 

klienty. Jedná se například o lokality Hroznětín, Toužim, Nová Role, Nové Sedlo, Merklín, 

Potůčky, aj.. Dále hovořila o mírném zvýšení počtu klientů ve službě K-centra. Dále hovořila  

o aktivitách v oblasti primární prevence a o realizaci aktivit projektu Světlem k prevenci. Také 

hovořila o problematice nelátkových závislostí, o nárůstu klientů  - gamblerů v online prostředí. 

V roce 2022 organizace Světlo Kadaň bude usilovat o rozšíření ambulantní adiktologické péče, 

registrované jako zdravotnické zařízení. 

 

Bc. Marcela Kopecká – místní protidrogová koordinátorka města Chebu hovořila o budoucím 

zpracování nové protidrogové koncepce města Chebu, velmi kladně hodnotila spolupráci 

s neziskovým sektorem a nově od roku 2022 i se Světlem Kadaň, zejména co se týče zajištění 

certifikované primární prevence ve školách. V roce 2020 organizace proškolila 5 škol a 21 tříd 

a v roce 20211 4 školy a 29 tříd. Působili i v online prostředí. V roce 2022 se město Cheb zaměří 

na depistáž osob bez přístřeší ve městě a mapování zkušeností s návykovými látkami mezi 

dětmi a mládeží. Poslední mapování se uskutečnilo v roce 2018. 

 

Bc. Simona Weiserová – kurátorka pro mládež města Chebu, kladně hodnotila uskutečněné 

přednášky a projekty ve školách, např. „Bezpečně s úsměvem do školy“, kterého se zúčastnili 

složky IZS. Dále naváží užší spolupráci s Policií ČR a místní protidrogovou koordinátorkou, 

zejména v rámci preventivních akcí. Taktéž hovořila o častém výskytu závislosti na alkoholu  



u dětí, online závislostí a psychických poruch u dětí a mládeže. Velmi kladně hodnotila otevření 

nízkoprahového centra v městě Chebu ze strany Světla Kadaň a navázanou spolupráci.  

Martin Starý – preventista Městské policie Cheb, hovořil o spolupráci s neziskovými 

organizacemi v Chebu, zejména co se týče přednáškové činnosti na základních školách a pro 

seniory. Také hovořil o realizaci projektu „Mladý strážník“ určený žákům základních škol, kde 

se děti mají možnost seznámit s pracovní náplní a činnostmi strážníků městské policie a také 

získávají informace, jak se se zachovat v rizikových situacích doma, či mezi kamarády. Také 

hovořil o dokončování instalace městského kamerového dohlížecího systému města Chebu. 

 

Mgr. Petr Kubis  - velitel Městské policie Sokolov, hovořil o uskutečněných projektech 

v Sokolově, za finanční podpory Karlovarského kraje, kdy se jednalo například o projekt 

„Nebezpečné stáří“, určený seniorům (nákup bezpečnostních balíčků). Pro letošní rok město 

Sokolov připravuje realizaci projektu „Průzkum pocitu bezpečí“, za pomoci Policejní školy 

v Sokolově. Dále hovořil o realizovaných kurzech sebeobrany pro seniory a pro ženy, kdy lektor 

kurzů zpracoval brožuru na téma, jak se se chovat v krizových situacích. Tyto brožury budou 

určeny nejen absolventům kurzu, ale všem ženám a seniorům v Sokolově. Dále hovořil  

o aktivním Studentském zastupitelstvu města Sokolova, o realizovaných projektech „Bezpečný 

podnik“, „Bezpečná vycházka“ a „Notes strážníka Pavla“. 

 

 

Ad 3) Různé a závěr 

 

V rámci různého předseda Komise Jiří Černý hovořil o výsledcích písemného oslovení obcí na 

Chebsku, Sokolovsku a Karlovarsku, kdy obce se vyjadřovaly k možnosti zřízení „sdílené 

městské policie“ a k bezpečnostním otázkám, které na své úrovni řeší.  

 

Členové Komise se shodli, že Bc. Jan Picka, Jiří Černý, ve spolupráci s p. Petrou Gajičovou 

shromáždí výstupy z písemného oslovení obcí do materiálu, který chtějí dále projednat 

s hejtmanem Karlovarského kraje. V projednávané věci nebylo přijato žádné usnesení.  

 

Další jednání Komise se uskuteční dne 9. března 2022 v 15.00 hodin, v sídle Krajského úřadu 

Karlovarského kraje.  Bližší informace budou uvedeny v pozvánce. 

 

 

V Karlových Varech dne 1. 3. 2022 

Zapisovatelka: Ing. Bc. Šárka Benešová 

                  Jiří Černý, v.r. 

předseda Komise bezpečnosti  

a prevence kriminality Rady 

Karlovarského kraje         

 

 

 


